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Aanwezig 

 
Zie presentielijst 
 

 
Punt 1 

 
Opening en verwelkoming 
 
De voorzitter, mevrouw Agnes Schaap, heet alle aanwezigen van harte welkom bij 
de vergadering van de Commissie financiën en projecten van de Euregio Rijn-
Waal. 
 
Aansluitend vraagt de voorzitter aan de leden van de commissie of zij akkoord zijn 
met de onderhavige agenda en of er kanttekeningen en/of wensen tot wijziging zijn.  
 
Het laatste is niet het geval. Derhalve wordt de agenda vastgesteld. 
 
 

 
Punt 2 

 
Goedkeuring van de verslagen van de vergaderingen 19 oktober 2023, van 6 
november 2023 en van 11 maart 2024 
 
De verslagen van de commissievergaderingen worden ongewijzigd en unaniem 
vastgesteld. 
 

Punt 3 Presentatie Interreg-project LIMAM 
 
De voorzitter geeft vervolgens het woord aan Andrea Joosten, hoofd van de 
stadsbibliotheek van Emmerich, die het Interreg-project 'LIMAM' aan de leden van 
de commissie presenteert. Mevrouw Joosten vertelt over het project. 
 
Dit project heeft als doel basisscholen (incl. kleuteronderwijs) aan beide zijden 
van de grens uit te rusten met activerende materialen om (Oekraïense) 
vluchtelingenkinderen te helpen. 
Dit project wil kinderen met een migratieachtergrond met overtuiging en 
daadkracht onderwijs bieden. Lesmateriaal om aan te raken en mee te spelen. 
Het individueel stimuleren en ondersteunen van kinderen met weinig kennis van 
het Nederlands of Duits wordt makkelijker als de pedagogisch medewerkers 
materiaal tot hun beschikking hebben dat in de (leer)groep individueel kan worden 
gebruikt, ongeacht de oorspronkelijke taal en de leeftijd van het kind. 
 
De heer Kochs vraagt of het uitlenen beperkt is tot scholen in Emmerich - Elst? 
 
Mevrouw Joosten geeft aan dat dit niet het geval is. Uitlenen aan andere scholen, 
bijv. in Kleve, is ook mogelijk. 
 
Er zijn geen nadere vragen of kanttekeningen. 
 
De voorzitter bedankt mevrouw Joosten voor de beknopte en informatieve 
introductie van het project. 
 
 

 
Punt 4 

 
INTERREG VI A Deutschland – Nederland 
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a) Stand van zaken Interreg VI A Deutschland - Nederland 
 
Voor de stand van zaken rond de grote Interreg-projecten verwijst de heer Kochs 
naar de bijgevoegde stukken. Hij wijst erop dat 9 projecten binnen prioriteit 3 en 
4, die op een eerder tijdstip aan de commissie waren voorgelegd, nu zijn 
goedgekeurd. Het project 'Bold Minds' zal naar verwachting binnenkort worden 
goedgekeurd. Dit project richt zich op de kinder- en jeugdpsychiatrie. 
 
 
Besluit: 
Kennisneming 
 
b) Stand van zaken kleine projecten in het kader van het Kleinprojectenfonds 
c) Miniprojecten in het kader van het Kleinprojectenfonds 
 
Op verzoek van de voorzitter licht de heer Kochs deze agendapunten kort toe. 
Voor de nieuwe leden legt hij kort uit dat het Kleinprojectenfonds (KPF) de 
opvolger is van People to People. Evenals voorheen kunnen kleinere projecten op 
het gebied van People to People, Onderwijs, Gezondheid en Governance in het 
kader van het KPF een subsidie van ten hoogste 50% van de kosten aanvragen 
met een maximum van EUR 25.000. Nieuw is dat deze projecten geen facturen 
en betalingsbewijzen meer hoeven in te dienen. Dit heeft de procedure voor het 
toekennen van subsidies aanzienlijk vereenvoudigd. Over de miniprojecten zegt 
de heer Kochs dat deze projecten in de nieuwe subsidiefase een vast bedrag van 
750 euro ontvangen; ook deze projecten hoeven geen facturen en 
betalingsbewijzen in te dienen. 
Op dit moment zijn er 13 KPF-projecten en 85 miniprojecten goedgekeurd. 
 
Besluit: 
Kennisneming 
 

 
Punt 5 

 
GROS NL - NRW 
 
De voorzitter geeft het woord aan de heer Kochs om het agendapunt toe te 
lichten. 
 
De heer Kochs doet kort verslag van de vergadering van de GROS-
coördinatiegroep op 11 april 2024, waar de stand van zaken rond de actuele 
Grenslandagenda is besproken en de nieuw ingediende voorstellen voor de 
nieuwe Grenslandagenda zijn beoordeeld. 
 
Het realiseren van de vijf doelstellingen ligt momenteel op schema. Het gaat 
hierbij om 1) Contactpunten voor Euregionaal onderwijs (bij de Euregio's), 2) 
Oprichting van de Euregio-profielscholen ook aan Nederlandse zijde, 3) Evaluatie 
van de adviesstructuur en financiering van de GIP's met als doel de continuïteit 
van het door de GIP's aangeboden dienstenaanbod te blijven waarborgen, 4) 
Grensoverschrijdende inzet van Duitse en Nederlandse hulpdiensten en 5) 
Mogelijkheden voor het opzetten van een verbindingsnetwerk voor 
grensoverschrijdende rampenbestrijding. 
   
De ingediende voorstellen voor de nieuwe Grenslandagenda zijn beoordeeld. Er 
is overeengekomen de volgende voorstellen verder uit te werken:  

• De bezorgdheid over de tanende populariteit van het vak Duits op 
Nederlandse scholen;  
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• Nederlanders die in Nederland werken en in Duitsland wonen en daar 
geen toegang hebben tot een huisarts;  

• Hulp voor kinderen met dyslexie; deze hulp is alleen beschikbaar voor in 
Nederland wonende kinderen;  

• Ouders die de grens gebruiken om hulp voor hun kinderen te ontlopen; 
 
Daarnaast wordt gewerkt aan het formuleren van de doelstelling voor de 
Grenslandagenda op het gebied van infiltratiecriminaliteit van zgn. ondermijning 
en voor het opzetten van een netwerk van politieke besluitvormers voor 
grensoverschrijdend crisisbeheer als aanvulling op het bestaande 
verbindingsnetwerk op operationeel niveau. 
 
Voorstellen kunnen nog steeds worden ingediend. De onderwerpen moeten in 
juni worden afgerond, zodat de afstemming met de vakafdelingen tijdens de 
zomermaanden kan plaatsvinden en de Grenslandagenda op 26 september 
tijdens de Grenslandconferentie in Krefeld kan worden vastgesteld. 
 
De voorzitter vraagt de heer Kochs hoe het staat met punt 4), de 
grensoverschrijdende inzet van Duitse en Nederlandse hulpdiensten? 
 
De heer Kochs legt uit dat er voor de brandweer snel een overeenkomst kan 
worden bereikt. Maar voor ambulances is dit tevens een juridische kwestie. Als 
voorbeeld noemt hij de grotere handelingsvrijheid van Nederlandse 
ambulancemedewerkers in vergelijking met hun Duitse beroepsgenoten. 
 
Besluit: 
Kennisneming 
 

Punt 6 Jaarafsluiting 2023 
 
De voorzitter verwijst naar het vooraf toegezonden bestand en verzoekt de heer 
Frederik Terporten, Euregio Rijn-Waal, dit nog eens kort toe te lichten. 
 
De heer Terporten legt de aanwezigen uit dat het jaar 2023 wordt afgesloten met 
een nettotekort van EUR 11.941,81. E.e.a. valt te verklaren door extra uitgaven als 
gevolg van de hoge inflatie. De volledige jaarafsluiting 2023 wordt binnen 
afzienbare tijd op de website van de Euregio Rijn-Waal gepubliceerd en de heer 
Terporten geeft aan eventuele vragen graag te willen beantwoorden. 
 
Er zijn geen vragen, noch kanttekeningen over dit onderwerp. 
 
Besluit: 
Kennisneming 
 

Punt 7 Evaluatie nieuwe structuur commissievergaderingen 
 
De heer Kochs presenteert de resultaten van de enquête (zie bijlage). Vervolgens 
wordt de aanwezigen gevraagd wat voor hen mogelijke prikkels zijn om aan de 
vergaderingen deel te nemen.  
 
De heer Wenzel, gemeente Goch, vraagt hoe je lid kunt worden van de 
commissies? 
 
De heer Kochs geeft aan dat dit gebeurt via detachering vanuit de lidgemeenten. 
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De heer Kerkman, Kreis Kleve, vraagt waarom er zo weinig vertegenwoordigers 
van verhinderde commissieleden aanwezig zijn? 
 
De heer Kochs is het hiermee eens en merkt op dat vertegenwoordigers niet 
noodzakelijkerwijs op de lijst van de Euregio Rijn-Waal hoeven te staan. 
 
De heer Wenzel zegt te vinden dat er met de ontvangst van de commissiestukken 
14 dagen voorafgaand aan de vergadering genoeg tijd zou moeten zijn om zich 
met de commissie bezig te houden en zo nodig een vertegenwoordiger te regelen. 
 
De heer Vreeman, Gemeente Oude IJsselstreek, denkt dat veel leden mogelijk 
simpelweg niet aanwezig kunnen zijn vanwege drukke werkzaamheden binnen de 
gemeente. 
 
De heer Wenzel, gemeente Goch, reageert dat de gemeenten het voor leden 
mogelijk zouden moeten maken om aan de commissie te kunnen deelnemen. Bij 
sommige leden is dit immers mogelijk opgenomen in hun functieomschrijving. 
 
De heer Kerkman, Kreis Kleve, bevestigt dit. Hij is ondanks zijn afvaardiging door 
Kreis Kleve bijna altijd aanwezig. 
 
De heer Natzel, Stadt Duisburg, benadrukt nog eens dat het belangrijk is om de 
commissies door afwisseling interessant te houden en geeft aan dat niet alleen de 
Euregio Rijn-Waal hiervoor verantwoordelijk is, maar dat ook de leden kunnen 
meedenken over de vormgeving of de locatie. Vervolgens vraagt hij opnieuw naar 
de mogelijkheid om lid te worden van de Commissie financiën en projecten? 
 
De heer Kochs legt uit dat de gemeente die lid is van de Commissie financiën en 
projecten een schrijven ontvangt met het verzoek om een vertegenwoordiger naar 
de commissie af te vaardigen. 
 
De heer Natzel, Stadt Duisburg, vraagt naar de verdere procedure op basis van de 
resultaten van de enquête. 
 
De heer Kochs legt uit dat de adviezen van de commissies nu worden 
meegenomen naar de vergadering van het dagelijks bestuur en dat het dagelijks 
bestuur op zijn beurt een conceptstuk voor de Euregioraad uitwerkt. 
 
Er zijn geen andere vragen of kanttekeningen over dit onderwerp. 
 
Besluit: 
Kennisneming 
 

Punt 8 Mededelingen 
 
De voorzitter verzoekt de heer Kochs de mededelingen kort toe te lichten. 
 
a) Euregionale Scholenwedstrijd 
 
De heer Kochs vertelt dat voor de Scholenwedstrijd zich bijna 300 leerlingen 
hebben aangemeld. De winnaars worden op 24 april 2024 gehuldigd in Burgers 
Zoo. Het thema dit jaar was democratie. 
 
Er zijn geen vragen, noch kanttekeningen over dit onderwerp. 
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Besluit: 
Kennisneming 
 
b) 80 Jaar vrijheid 
 
De heer Kochs roept alle aanwezigen op om voor alle ideeën in verband met 80 
jaar vrijheid contact op te nemen met het bureau van de Euregio Rijn-Waal. Hij 
hoopt dat er in de komende twee jaar veel Duits-Nederlandse activiteiten zullen 
plaatsvinden in het kader van 80 jaar vrijheid. 
Er zijn geen vragen, noch kanttekeningen over dit onderwerp. 
 
Besluit: 
Kennisneming 
 
c) Terugblik netwerkevenement Euregioraad 
 
De heer Kochs blikt kort terug op het netwerkevenement van de Euregioraad. Het 
evenement werd goed bezocht en de deelnemers toonden grote belangstelling 
voor de subsidiemogelijkheden in het kader van 80 jaar vrijheid en 
KPFINDUSTRIE_4.0. 
 
Er zijn geen vragen, noch kanttekeningen over dit onderwerp. 
 
Besluit: 
Kennisneming 
 

Punt 8 Rondvraag en sluiting 
 
De voorzitter vraagt of er nog vragen of kanttekeningen zijn. 
 
Dat is niet het geval. 
 
De voorzitter sluit de vergadering onder dankzegging aan de deelnemers om 16:00 
uur. 
 
 
De heer Wenzel, Stadt Goch, nodigt aansluitend de Commissie financiën en 
projecten uit om haar volgende vergadering te houden in Haus zu den Fünf Ringen 
te Goch. 
 
De voorzitter bedankt de heer Wenzel voor de uitnodiging en neemt hier samen 
met de Euregio Rijn-Waal ten behoeve van de planning nota van. 
 

 
Kleve, 2 mei 2024 
B. Janßen 
Ambtelijk secretaris 
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